
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 10-02-2021 stillet følgende spørgs-

mål nr. 799 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed foreløbigt besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

 

Spørgsmål nr. 799:  

”Efter læsning af artiklen på www.prosa.dk 8/2- : ”My digheder e er tavse o  
a erika sk cloud” u drer spørgere  sig over, at over, at Sundhedsdatastyrelsen afvi-

ser at svare på spørgsmål om brugen af Cloud. 

a. Vil ministeren redegøre for, hvorfor Sundhedsdatastyrelsen ikke vil give journalisten 

information om dette? 

b. Vil ministeren redegøre for, hvordan journalisten og dermed offentligheden kan få 

denne information? 

c. Lægger Sundhedsdatastyrelsen fortsat data i cloud-løsninger, som sender data ud 

af EU? 

d. Hvis ja, vil ministeren så redegøre for, hvad organisationen gør for at efterkomme 

Schrems II-dommen? 

https://www.prosa.dk/artikel/myndigheder-er-tavse-om-amerikansk-cloud/” 

 

Svar: 

Spørgsmålet vurderes ikke at kunne besvares inden for fristen, idet besvarelsen kræ-

ver, at Sundhedsdatastyrelsen udarbejder en redegørelse med henblik på at tilveje-

bringe den nødvendige viden. 

 

Jeg vil besvare spørgsmålet snarest efter, at bidraget er modtaget og forventer at 

kunne gøre dette medio april. 

 

 

Med venlig hilsen 
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